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Szávay István
országgyűlési képviselő

Ékezett2012 !`''L '1 7.

Írásbeli kérdés

Kövér László úrnak,
az Országgyúlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli

választ igénylő kérdést kívánok intézni a közigazgatási és igazságügyi miniszterhez, mint a

tárgyban illetékes minisztérium irányítójához

»Nem érzi-e visszásnak a Kormány, hogy miközben számos – az ország m űködését

alapvetően meghatározó – területen napi likviditási problémákkal küzdenek, addig a

sokadik holokauszt kárpótlást néhány napon belül, haladéktalanul kiutalják ?

címmel.

Tisztelt Miniszter Úr!

Az elmúlt héten érkezett a hír, hogy a Kormány több évi elszámolási vita utá n

megegyezett a Magyarországi Zsidó Örökség Közalapítvánnyal (MAZSÖK) és a Conferenc e

on Jewish Material Claims Against Germany (Claims) nev ű szervezettel . A kormányzati

közlemény szerint a megállapodás célja, hogy „a holokauszt magyar származású, ám

külföldön élő túlélői a lehető leggyorsabban hozzájussanak jogos kárpótlásukhoz” . A

szükséges 1,3 milliárd forint átutalása pedig napokon belül megtörténik. Arra most inkább

nem kívánok kitérni, hogy a kiutalt kárpótlások sorsra sokszor milyen átláthatatlan, és ne m

világos, hogy a pénz valójában kikhez jut el. Az ügyben tavaly év elején már nyújtottam be

írásbeli kérdést K/5617-es számon, hangsúlyozva, hogy felháborító, hogy amíg ha eg y

„átlagos” szervezet nem képes elszámolni a korábbi állami támogatással, akkor azonnali

szerződésbontásra számíthat, addig a MAZSÖK esetében a Kormány még



szerződésmódosításra is hajlandó volt, hogy a pénzek kiutalása továbbra is megoldhat ó

legyen.

Ezúttal arra szeretném felhívni a figyelmet, hogy érthetetlennek tartom, amíg számos ,

az ország működéséhez nélkülözhetetlen területen küzdenek napi likviditási gondokkal a

Kormány újabb és újabb megszorításainak következtében, addig a holokauszt túlélők sokadik

kárpótlását azonnal, néhány napon belül folyósítják. Számtalan példát lehetne a mindennapo s

problémákra hozni, de ezúttal maradjunk csak a fels őoktatás kérdésénél .

Folyamatosan érkeznek a kétségbeejtő hírek a területről . Az egyetemek a állandóan

csökkenő állami támogatás miatt lassan már nem tudják hova szorítani a nadrágszíjat . Az

Alfahír hírportál korábbi cikkében számos fels őoktatási intézmény vezetője számol be a

döbbenetes állapotokról. A Budapesti Műszaki Egyetem helyzetéről – amelynek idei

fenntartói támogatása 61%-a a 2008-as szintnek – Szabó Tibor f őtitkár tájékoztatott a

cikkben : „A forráscsökkenéseket természetesen igyekeztünk kompenzálni : szervezetünket,

működésünket a végletekig racionalizáltuk. Ennek keretében szinte minden szociális juttatás ,

ingyenes létesítményhasználat megszűnt, megemeltük a hallgatói térítéseket, a korábban

ingyenes szolgáltatásokat fizetőssé, vagy részben fizetőssé tettük. Elhalasztjuk

beruházásainkat, csak a halaszthatatlan karbantartásokra költünk. Munkatársaink

munkaterhét megemeltük, egyes szolgáltatásainkat megszüntetjük, vagy alacsonyab b

színvonalúvá tesszük.” - sorolta az ijesztő, a biztonságost működést veszélyeztető
intézkedéseket a főtitkár. A cikkből kiderül az is, a forrásmegvonás komoly megszorításoka t

eredményezett többek közt a Pécsi Tudományegyetemen, vagy a Szent István Egyetemen ,

ahol idén 300 (!) fős elbocsátást terveznek.

Elkeserítő hírek érkeznek Magyarország legpatinásabb egyeteméről, az Eötvös Loránd

Tudományegyetemről is. Létszámstop következtében a kies ő alkalmazottak helyére újakat

nem vesznek fel, az adminisztrációs munkát minimális fizetésért agyondolgoztatott ,

folyamatosan túlórázó munkatársak végzik el, ami számos esetben veszélybe sodorja a

megfelelő munkavégzést . A dologi kiadásokra nincs meg a megfelel ő fedezet, előfordul, hogy

már a fénymásolópapírt is inkább otthonról viszik az alkalmazottak . Számos egyetemen a

közüzemi számlákat is többhónapos késésekkel fizetik be, volt olyan nagy szolgáltató, amel y

már megtagadta a szállítást a nagy késések miatt .

Ami pedig magukat a hallgatókat illeti: számos intézményben az amúgy is alacsony

ösztöndíjak csak jelentős – adott esetben több hónapos – késéssel kerültek kifizetésre ,

többszázezer egyetemistát sodorva nehéz, sőt sokakat lehetetlen helyzetbe .



A helyzet nem jobb a hallgatói érdekképviseleti szerveknél sem . A Doktoranduszo k

Országos Szövetsége (DOSZ) például a mai napig nem kapta meg a 2013-as évre ígért 24

millió forintos költségvetési támogatást . (Csak összehasonlításként : ez a 24 millió forint a z

1,8%-a annak az 1,3 milliárd forintnak, melyr ől csak a legutóbbi holokauszt kárpótlási hír

szól.) De a Hallgatói Önkormányzatok Országos Konferenciája (HÖOK) is a közelmúltba n

kapta csak meg idei támogatásának els ő részét.

A súlyos felsőoktatási problémák kapcsán egyébként Farkas Gergely képviselőtársam

a közelmúltban interpellálta Önt, a válaszoló Klinghammer István államtitkár a szükséges, é s

a felsőoktatást is sújtó megszorításokra hivatkozott a fent említett problémák kapcsán .

A fentiek alapján kérdezem Miniszter Urat :

Nem érzi-e visszásnak a Kormány, hogy miközben számos – az ország működését

alapvetően meghatározó területen napi likviditási problémákkal küzdenek a

költségvetési megszorítások következtében, a felsőoktatás területén például több

tízmilliárdos elvonások történnek, addig a sokadik holokauszt kárpótlást néhány

napon belül, haladéktalanul kiutalják ?

Bízva abban, hogy a magyar felsőoktatás és így a jövendő magyar generációk sorsa is

legalább annyira fontos az Ön számára, mint a holokauszt túlélők ismételten sürget ő

kárpótlása, várom válaszát !

Budapest, 2013. július 17.

szávay István

Országgyűlési képviselő
Jobbik Magyarországért Mozgalom
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